



Referat - HJR's Bestyrelsesmøde – 27.08.25

Offentligt

Bestyrelsesmedlemmer:

Rasmus Kristiansen
Annette Frydberg
Marie-Louise Vadskær
Julie Duus - online
Rene Caspersen
Ole Madsen
Deltog ikke:
John Gaardbo Nielsen

Punkter

1. Bestyrelsen
2. Personale
3. Bestyrelsen & Personale
4. Økonomi
5. Etablissement
6. Opstaldere
7. Skoleafdelingen
8. Web, SoMe & PR
9. Stævner & Events
10. Eventuelt
11. Næste bestyrelsesmøde

1. Bestyrelsen

- **Afløser for Liv**

Liv har opsagt sin stilling i Elevskolen og som springunderviser – der skal derfor findes en afløser. Julie og Maria-Louise har lavet et jobopslag ift. Elevskole (12 timers undervisning fordelt på mandag, onsdag og fredag), som er ude at løbe – hvordan ser det ud med ansøgere? Rosa er fortsat tilknyttet elevskolen og overtager den primære rolle med hovedansvaret for Elevskolen og skoleponyerne.
Derudover skal der findes en ny underviser i spring. Her er vi i dialog med Maria Thouggaard.

Opgave	Ansvar	Status
Hvordan går det med ansøgninger til Elevskole-	Rasmus	Der er blevet ansat en underviser til mandage og



underviser?		fredage – Kirstine. Hun starter mandag i uge 41.
Afløser til undervisning i spring – Maria Thougard?	Julie	Maria T er klar. De rider to og to på holdene og hvis der er ulige antal, så må de ride 3 på et hold. Spring med Maria bliver flyttet til om torsdagen.

- **Inhabilitet ift. bestyrelsesmedlemmer**

Der er kommet forslag om, at man i bestyrelsen kan stemme om inhabilitet for et bestyrelsesmedlem, der har personlig binding/relation, der gør at hun/han ikke kan deltage i diskussionen/behandlingen af sådanne sager fremadrettet. I tilfælde af en sådan inhabilitet, så må det inhabile bestyrelsesmedlem ”holde pause” udenfor mødelokalet, mens den pågældende sag drøftes.
Forslaget er vedtaget.

- **Spørgeskema**

Skal vi lave et spørgeskema til vores medlemmer – Tilfredshedsundersøgelse/APV-agtig. Hvad fungerer godt her? Hvad kunne være bedre? Hvad mangler vi? Hvad kan vi blive bedre til? Spørgsmål: Vil du hjælpe med at søge fonde.
Der skal være mulighed for, at det skal være anonymt.
Rasmus har sendt et oplæg. Resten af bestyrelsen sender forslag, som så alle samles og derefter sætter Marie-Louise det op, så det kan komme til medlemmerne.

Opgave	Ansvar	Status
Udarbejde et spørgeskema til vores medlemmer.	Rasmus – oplæg Bestyrelsen – gennemlæsning og forslag. Maria-Louise - opsætning	Rasmus sender det til alle igen – det er obligatorisk til næste møde!

- **Dana Cup**

Dana Cup og slut for i år og på baggrund af det var der d. 21. august Debriefing-møde for alle, der havde været med.

Opgave	Ansvar	Status
Status på årets Dana Cup og Debriefing-møde.	Annette og Rasmus	Der var 6 til mødet – alle engagerede medlemmer. Der er kommet flere forslag til, hvordan man kan optimere – 16 forslag. Det er alt for hårdt for nogen, som trækker læsset. Alle lægger hovedet i blød, for at finde ud af, hvordan vi kan



		nå folk ift. at få dem til at hjælpe.
--	--	---------------------------------------

- **Afløser for Mia (barselsvikar) og Alberte**

Alberte starter på studie og har derfor opsagt sin stilling som staldmedhjælper og Mia skal på barsel og der skal derfor findes en barselsvikar.

Opgave	Ansvar	Status
Hvem er de to nye, der er ansat og hvornår starter de?	Rasmus og Annette	Styr på det. Christina (Mias afløser) starter d. 19/9.

- **Sammensætning af HJR's historie**

Næste år har HJR 90 års fødselsdag og der vil vi gerne have en tidslinje klar – hvordan startede HJR og hvad startede det med?

Birgitte Jessen og Lone Bang vil være med. De har nogle eksterne ressourcer, som de kan hive fat i, hvis der bliver behov for det. Hvis der skal søges noget frem fra net eller kommune, så hjælper Rasmus.

Opgave	Ansvar	Status
Status på det historieske udvalg.	Rasmus	Gruppen er i proces.

- **Sponsoraftaler**

Arbejde med sponsoraftaler.

PolarKøl vil fortsat gerne vil sponsorere.

Cryo Horse er ny sponsor med en aftale om ridehusskilt + behandling af 6 skoleheste + konkurrence, hvor man kan vinde en behandling.

John/Julie sender fakturaer til sponsorer.

Rene går med i sponsorudvalget og Maria-Louise går ud.

Annette og Maria-Louise går ud til butikker for at for sponsorer til D-stævne i oktober.

Alle skal læse "Bliv sponsor" under Sponsor i drevet til næste gang – så kan vi få det rettet til og få det trykt.

Opgave	Ansvar	Status
Arbejde med sponsoraftaler.	Ole og Marie-Louise	Se tekst ovenfor.
Cryo: Content til SoMe, konkurrence + banner/skilt.	Marie-Louise og Rasmus	Det hele er på plads.

- **Fondssøgninger**

Vi skal forsøge at få et udvalg omk. ansøgninger af midler hos relevante fonde.

Vil det give mening, at kaste penge i en, der kan gøre det på de større satser?

Planen er at det skal på spørgeskemaet til medlemmerne.

Opgave	Ansvar	Status
Hvordan kan vi få gang i fondssøgningen.	Rasmus	Det blev besluttet, at vi er villige til at betale os fra at få



		en fundraiser til at søge for os – de får en procentdel og så får vi resten. Rasmus kigger på det.
--	--	--

- **Sponsorspring**

Hvordan går det med at bruge sponsorspringene?

Aftale:

- Springene sættes op i en ny bane hver onsdag og tages ned igen om søndagen, så der kan blive slået græs om tirsdagen.
- Der er indkøbt sandsække, så springene ikke vælter i blæsevejr.

Opgave	Ansvar	Status
Status på brug af springene	Rasmus, Mia og springgruppen.	Ansvar for brugen af springene lægges op til Mia og springgruppe – de skal komme med en løsning for, hvordan de kan sørge for, at der ikke ligge bomme på jorden, at der er sandsække på springene og at det hele bliver ryddet op senest om søndagen. Der skal ryddes op i bomrummet, så springene er klar til at blive flyttet ind for vinteren.

- **Banebyggerkursus**

Skal vi investere i én i klubben, som godt kunne tænke sig, at komme på banebyggerkursus og på den måde have vores egen banebygger i fremtiden? Og hvem kunne det være?

Opgave	Ansvar	Status
Hvem kunne være den rette kandidat?	Bestyrelsen	Går videre til næste.

- **Veste til bestyrelsen**

Ole vil gerne sponsorere en vest til alle bestyrelsesmedlemmer, så man kan genkende os til stævner og events. Det siger vi mange ”Ja tak” til.

2. Personale

- **Klar melding vedr. ind- og udluk**

Det er et problem, at flere der rider om morgenen, afbryder personalet i deres arbejde, når de efter ridning er klar til, at personalet skal trække deres hest på fold. Kan man indføre, at der er mulighed, for at få sin hest trukket på fold i et bestemt tidsrum (fx mellem 08 – 09.15?)



ellers må man selv gøre det? Det er til stor gene for personalet, at de afbrydes midt i andre opgaver.

Det blev besluttet, at det indtil kl. 09.30 er muligt at få trukket sin hest ud, ellers må man gå med den selv. Dette skal meldes klart ud på Opstaldgruppen – det fikser Maria-Louise.

- **Trække med to heste**

Må personalet og unge under 18 år trække med to heste ad gangen?

Det er ikke ulovligt – personalet skal selv vurdere, om det er forsvarligt. Der skal dog trækkes ind igennem laden ikke døren i forhallen.

- **Ridehjelm under udluk**

Hvordan er reglerne og forsikring ift. at personalet skal/skal ikke bære ridehjelm under udluk af heste?

Det er ikke lovpligtigt, hvis du er over 18 år. Ja, der skal bæres hjelm, da vi er en klub under DRF.

- **Sikkerhedsfodtøj**

Hvordan er reglerne og forsikring ift. at personalet skal/skal ikke bære sikkerhedsfodtøj?

Som udgangspunkt bør der bæres sikkerhedsfodtøj, hvis man ønsker det. Disse stilles til rådighed af HJR. Bestilling laves til Mia og Mia køber i BilTema.

- **Hjælp ift. stævner**

Hvad skal personalet hjælpe med ift. Stævner?

Annette udarbejder en liste inden næste stævne (4.-5. oktober).

Opgave	Ansvar	Status
Liste over hvad personalet skal gøre inden stævne.	Annette	Annette har lavet en liste. Denne er sendt til alle bestyrelsesmedlemmer på mail.

3. Bestyrelsen & personale

4. Økonomi

- **Økonomi**

John giver status på økonomien.

Opgave	Ansvar	Status
Status på HJR's økonomi.	John	Der er penge på kontoen.



5. Etablissement

- **Baner**

Indendørs store ridehal: bunden er meget ujævn – det er ligesom at ride i en bølgedal.
Udendørs dressurbaner: De trænger virkelig til at blive vandet regelmæssigt. De bliver hurtigt så tørre, at de bliver dybe og støver voldsomt.
Maria vil gerne købe en afretter og se om hun kan få styr på banen – ja til det.
Alle henvendelser og feedback til den indendørs bund skal pt. gives videre til Maria.

- **Kæder på staldgangen**

Til sidste møde, blev der på baggrund af opstaldermødet bestemt, at der skal sættes flere kæder op på staldgangen, så folk kan stille deres hest der til opsadling eller under udmugning.

Opgave	Ansvar	Status
Opsætning af flere kæder på staldgangen.	Ole og Rasmus	Rene og Ole sætter kæder op.

- **Hvem bruger minilæsseren og hvordan?**

Vi vil gerne have styr på hvem, der kører rundt på minilæsseren og hvordan den bruges? Der skal gives besked til Mia eller Ole et par dage inden brug, hvis man bruger minilæsseren. Det er den, der sidder på minilæsseren, som er erstatningspligtig, hvis der sker noget. Der skal en nøgleboks til. Det er kun personale, bestyrelsesmedlemmer og medlemmer af etablissementudvalgte, som må benytte minilæsseren.

Opgave	Ansvar	Status
Nøgleboks til minilæsserens nøgler.	Ole	Ole får fat i en nøgleboks – der arbejdes videre på det.

- **Nyt toilet til herreomklædningsrummet.**

Rasmus har tilbudt at installere et nyt toilet i herrernes omklædningsrum, hvis vi køber et. Det siger vi pænt ”Ja tak” til. Rene køber et nyt toilet.

Opgave	Ansvar	Status
Købe toilet og aftale videre med Rasmus far.	Rene	Rene køber toilet i weekenden i XL og tager efterfølgende fat i Rasmus’ far.

- **Den gamle gyllevogn og containeren bag gæstestalden.**

NC og Ole kigger på, om den gamle container og ser, om den kan den forbedres/shines op. Carsten i Brønnerup vil gerne hente den gamle gyllevogn uden betaling.

Opgave	Ansvar	Status
Opdatering af den gamle container.	Ole	Der skal lægges tagpap på. Og så går vi videre bagefter.



Afhentning af den gamle gyllevogn.	Ole	Den bliver hentet på fredag.
------------------------------------	-----	------------------------------

- **Udlejning af trailer til medlemmer og ansatte**

Skal vi udleje vores trailer til medlemmer og ansatte? Hvis ja, hvordan skal det foregå?
Ja, men der skal være erstatningspligt og prisen for leje skal være 50 kr.
Der skal laves kopi af registreringsattest.

Opgave	Ansvar	Status
Kopi af registreringsattest	Rasmus	Kopi af registreringsattesten ligger på drev. Vi har bestemt os for ikke at leje den ud.

- **Elvogn**

Personalet vil gerne have en ny elvogn.
En ny koster omk. 50.000 kr., så vi kigger efter en brugt. Den er dog ikke førsteprioritet.

Opgave	Ansvar	Status
Kigge efter brugt elvogn.	Rasmus	Det er umuligt at finde en brugt elvogn. Ansøgning om en ny vogn gennem fundraising.

- **Fyret**

Fyret er blevet repareret. Der skal gennemgås, hvad der er af ugentligt vedligehold af fyret.
Der skal laves et årligt eftersyn - Tårs VVS og Smedje.
Ole er ved at lave en liste, som skal hænges ude ved fyret. Driften og pasningen af fyret burde ligge under den daglige drift? Ole aftaler det med Mia.
Kan man få evt. få Fjernvarme herud?

Opgave	Ansvar	Status
Kan vi få en god aftale og pris? Eller evt. sponsoraftale?	Ole	Venter stadig på tilbagemelding – Ole rykker ham.
Tage en snak med Mia om pasning af fyret.	Ole	Ole går videre med det, når fyret skal startes op.
Kan man få Fjernvarme ud til HJR?	Ole	Nej.

- **Nyt tag på gæstestalden**

Vores gamle gæstestald trænger meget til et nyt tag. Der skal være lysplader. Ift. pris så er et ståltag ofte billigere, men så skal der også nyt undertag til, hvilket betyder at alm. tagplader i sidste ende er billigere. Prisen er i det høje ende – det billigste tilbud fra en lokal – Hansen Ejendomsservice.



Der kommer 2 tilbud mere og Rasmus vil også tage et tilbud hjem.

Opgave	Ansvar	Status
Hente flere tilbud hjem.	Ole og Rasmus	Går videre til næste møde.
Hvad koster det at skifte de røde plader på siderne af gæstestalden ud?	Ole	Går videre til næste møde.

- **Rotunde**

Vi vil gerne have en rotunde, men hvor skal den ligge?

Vi satser på selv at lave den.

Vi vil gerne have den lavet her i sommer/efteråret.

Normalt er en rotunde 17 m i diameter.

Opgave	Ansvar	Status
Status på rotunde og placering – evt. ved flagstangen foran hovedstalden?	Rasmus, Ole og etablisementudvalget.	Vi køber den – Ole står for at sætte den op. Bunden skal laves inden, den sættes op – den skal være plan. Det skal være en ordentlig bund.

- **Etablisementudvalg**

Status på Etablisementudvalget – Ole og Rasmus.

Ole havde lagt en del opgaver ud – der er blevet lavet meget i sommerferien, men Ole skal have dannet sig et overblik.

Hvad skal der ske med afløb til de udendørs dressurbaner? En af pumperne er stået af, så der skal bruges penge på en ny pumpe.

Det ene leje på valse på baneplaneren er gået og er slidt væk – Ole kigger på det og køber nye lejer.

Gyllevognen skal males – den skal først slibes ned.

- **Skærm**

Vi skal have adgang til skærmen i forhallen.

Opgave	Ansvar	Status
Kontakte Simon, så vi kan få adgang til skærmen.	Julie	Det går videre til næste møde

- **Lappe huller i vejen**

Der trænger voldsomt til at blive lappet huller i vejen, men det er dyrt – hvad kan vi gøre?

Kold asfalt – det er dyrt og kan komme til at koste mere end hjælp fra kommunen. Vi prøver at lappe et par huller med knust beton og koldt asfalt, og ser om det virker.

Opgave	Ansvar	Status
Forsøg med at lappe huller med knust beton og koldt asfalt	Rasmus/Ole	Går videre på næste møde.



– status?		
-----------	--	--

- **Solen**
Solen i sig selv virker, men printkortet er gået kold. Rasmus hører om det kan repareres eller om der er en anden løsning.

6. Opstaldere

- **Staldskabe**
Der er mange skabe, der er for stor ift. de mål, der er kravet på HJR. Mia vil gerne have en oversigt over, hvem der har et skab og hvor – så hun ved, hvem der ejer de forskellige skabe, så derfor skal der navn på det (ejer eller hest.) Mål på skabene skal overholdes – tjek staldkontrakt.
Ole fjerne vandkopper, der hvor vi har skabene står i den lille hal, så der bliver bedre plads.

Opgave	Ansvar	Status
Hvordan går det med oversigt over skabene + navn og mål?	Mia	Der er lavet en oversigt og der er lavet nyt opslag med deadline.
Fjerne vandkopperne, der hvor skabene står i den lille stald.	Ole	Ole, Mia og Mark tager et møde og snakker om, hvad der skal laves.

- **Reminder til opstalderne**
 - **Lort:** Der ligger rigtig meget lort i ridehallerne, på de udendørs dressurbaner og græsbanen. Folk er virkelig dårlige til at samle op efter sig selv og hjælpe hinanden – hvordan fikser vi det?
 - **Oprydning på staldgangen:** Der ligger dagligt hvide engangsklude og andet skrald på staldgangen, som personalet og andre opstaldere går og rydder op efter andre. Det er et kæmpe irritationsmoment og det ser virkelig grimt ud!
 - **Billeder/video:** Folk er stadig dårlige til at huske at spørge hinanden om det er okay, at man tager billeder/filmer, mens andre rider rundt.
 - **Forsvarlig opbevaring af foder:** Der er stadig flere der ikke har deres foder forsvarligt gemt væk i beholdere – det hjælper ikke ligefrem på vores rotteproblemer.
 - **Sandaler i stalden:** Der er rigtig mange, der går med sandaler i stalden selvom man ikke må bære åbent fodtøj i stalden pga. sikkerhed.
 - **Hunde uden snor på HJR:** Der er flere der har henvendt sig vedr. hunde uden snor, som løber rundt på HJR. Særligt Rikke Bornhøfts schæfer, er der flere, der ikke er trygge ved. HJR's regler siger, at alle hunde skal føres i snor på HJR's matrikel.
 - **Rygning på HJR:** Der er flere, der er trætte af, at der ryges e-cigaretter på den indendørs arealer (stald og ridehaller) på HJR. Det skal strammes op. Det må ikke foregå indendørs.
- **Opbevaring bag gæstestalden**
Hvor meget wrap/hø/andet må man have opbevaret bag gæstestalden? Der er flere, der har virkelig meget, som fylder godt op.



Vi får styr på rideskolens først og så får vi styr på det andet bagefter.
Forslag om, at man skal betale for den plads man bruger behandles på næste møde.

- **Ventelister**

Efter ønske fra flere opstaldere, blev det på bestyrelsesmødet vedtaget, at ventelisterne for bokse i gæstestalden og laden samt privatfolde skal offentliggøres på vores hjemmeside. For at undgå GDPR-problemer nøjes vi med at angive folks fornavne på listen sammen med dato for opskrivning.

Hvis man siger nej til en plads i køen, så ryger man bagerst i køen.

Der skal oplyses om listerne på hjemmesiden, så folk ved at de eksisterer.

Annette og Maria-Louise kigger på det.

Opgave	Ansvar	Status
Lægge ventelister til privatfolde, bokse i laden og i gæstestalden på hjemmesiden.	Marie-Louise	Der skal først være styr på reglerne for privatfolde. Hjemmesiden er gjort klar til listen samt direkte tilmelding til listen via hjemmesiden.
Oplyse medlemmerne om, at listerne eksisterer.	Marie-Louise	Går videre til næste møde

- **Velkomstmateriale**

Der skal laves en velkomstpakke med velkomstmateriale til nye i HJR. Der skal laves 4 versioner:

- Til nye opstaldere i hovedstalden.
- Til nye opstaldere i gæstestalden.
- Til nye skoleryttere.
- Til nye medlemmer, som kommer med heste udefra.

Opgave	Ansvar	Status
Sammensætte en gruppe, som skal give input til materiale (nye og ”gamle”). Udarbejde velkomstmateriale.	Marie-Louise	Går videre til næste møde.

7. Skoleafdelingen

- **Skoleponyer**

Vi mangler virkelig nye skoleponyer. Store 1'er ponyer/heste – gerne 3-4 stk.

Rosa, Julie, Mia og Maria-Louise er på udkig efter nye, så vi kan få nogle gode nogen, så hurtigt som muligt.

Derudover mangler flere af de nuværende ponyer ordentlige sadler og nogle også trenser.

På sidste møde fortalte Julie, at hun, Mia og Liv skulle prøve et par sadler, fra nogen i stalden – hvordan gik det?



Opgave	Ansvar	Status
Prøve sadler på skoleponyer.	Julie, Mia og Liv	Går videre til næste møde.

8. Web, SoMe & PR

- Status på SoMe, web og PR.

Opgave	Ansvar	Status
Status på SoMe, web og PR.	Marie-Louise & Julie	Det går strygende – der kommer hele tiden nye følgere og folk er glade for at kunne følge med.

- **Oprydning i Facebook-grupper – Opstaldgruppe og Gæstestaldsgruppe**
Det er blevet besluttet, at der skal ryddes op i HJR's Facebook-grupper – Opstaldgruppen og Gæstestaldsgruppen. Der skal kun være de mennesker, som har relevans – dvs. i Opstaldgruppen skal det være folk, som har en hest opstaldet og i Gæstestaldsgruppen skal det være folk, som har hest opstaldet i gæstestalden.

Opgave	Ansvar	Status
Gennemgå grupperne inden mødet og komme med en liste over de folk, som skal slettes fra grupperne.	Bestyrelsen. Der skal også ryddes i skoleafdelingsgruppen – Julie og Rosa.	Der er kommet styr på det.

9. Stævner & Events

Events

- 12/10: Arbejdsdag
- December: Luciaoptog til pony/hest + juleevent/sjov

10. Eventuelt

- Forslag om gummimåtte i vandspiltover – nej.
- Kæder i vandspiltover – Kæderne skal højere op og være længere de skal op. Ole/Rene kigger på det, når de skal sætte de andre kæder op på staldgangen.
- Kunne man tage kontakt til bestyrelserne i de andre klubber og få et sparringssamarbejde i gang – spændende ide, som vi gerne vil arbejde videre med.

11. Næste bestyrelsesmøde

Næste møde er tirsdag d. 21. Oktober kl. 18.30.